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Talen 'l Næringskomitéen under budsje7høringen 17. oktober 2024 
 
 
Tusen takk! Jeg heter Adrian Smith, sekretær i Norecopa. Det er 16. gang jeg siAer her, men 
for de som ikke kjenner Norecopa: vi arbeider for alternaFver Fl dyreforsøk (i videste 
forstand: erstatning, reduksjon og forbedring).  
 
Norecopa består kun av meg og et ulønnet styre. SekretærsFllingen er plassert hos 
VeterinærinsFtuAet og får midler gjennom poAen for forvaltningsstøAe. 
 
DeAe blir trolig siste gang jeg siAer her, fordi jeg er så uheldig at jeg fyller 70 i januar og har 
fåA beskjed om at jeg må gå fra min sFlling. 
 
Grunnen Fl at vi begynte med poliFsk arbeid, var den uFlstrekkelige finansiering av 
Norecopa, Fl tross for gjentaAe henvendelser Fl departementene. Tid vi kunne heller brukt 
Fl faglig arbeid. 
 
Allerede i dyrevelferdsmeldingen fra 2003 sto det  
 
Flere europeiske land har oppre0et sentre med oppgave å finne alterna7ver 7l dagens 
dyreforsøk. Oppre0elsen av slike kunnskapsbaser vil være av stor betydning for å oppdatere 
forskere og forsøksdyransvarlige. 
 
Videre sto det: 
 
I Norge er det også interesse, men arbeidet har bli0 forsinket. 
 
Ja, det må være 'denes understatement! 
 
EAer 4 år ble Norecopa etablert i 2007. I sin tale på sFUelsesmøtet sa SenterparF-
statssekretæren at han håpet Norecopa vil være 'en vik7g premissleverandør kny0et 7l 
fram7dig forvaltning og poli7kkuCorming'. 
 
Men det ble bare bevilget en halv sFlling. 
 
Dere har gradvis økt Norecopas bevilgning Fl en hel sFlling og 500’ i driUsmidler. Det er vi 
veldig takknemlige for. 
Det er bare to problemer: 

1. Ingen har giA Norecopa et løUe om at sFllingen skal sikres. 
2. Og deAe er for lite Fl å gjøre annet enn spre kunnskap om hva andre land gjør. 

 
Jeg tror dessverre at Norecopa er bliA en sovepute: vi har bygget opp 10.000 neAsider om 
dyreforsøk og alternaFver, som i sniA får 1.000 treff i døgnet. Vi har skrevet retningslinjer for 
dyreforsøk på 37 språk, og jeg har holdt 77 forelesninger i 23 land bare de 3 siste årene. 
 
Hadde alle bare visst hvilken utrygg grunn Norecopa står på! 
Kollegaene i utlandet som jeg har nevnt deAe for, er dypt sjokkerte. 
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Mange av dere har uArykt sympaF for saken, t.o.m. i finansdebaAen, og det seAer vi stor 
pris på. 
 
Jeg er dypt skuffet og flau over at Norge bevilger så lite Fl deAe arbeidet. Det er nå over 30 
sentre for alternaFver i Europa. Norecopa holder oversikt over dem (bildet ble vist): 
 

 
 
 
Da MDG leverte et representan`orslag i oktober i aor om å oppreAe et senter for 
alternaFver, kom det inn over 40 innspill fra 10 land som støAet forslaget. 
 
Alle verdseAer forsøksdyr når det gagner oss, for eksempel under pandemien. Nå er det på 
høy Fd at vi gir en liten del av gevinsten Flbake Fl dyrene: vi har brukt 50 millioner av dem 
siden forrige dyrevelferdsmelding. Det er også samfunnsøkonomiske gevinster, som vi har 
spilt inn Fl departementene. 
 
Jeg håper dere kan seAe kronen på verket ved å sørge for et senter for alternaFver som er 
Norges forbruk av dyr verdig. 
 
Takk for oppmerksomheten! 
 


